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14. februar 2019 

 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Er det korrekt, at der endnu ikke er truffet nogen beslutning, endsige 

behandlet godkendelser, om udvinding af sjældne jordarter, inklusive 

radioaktive stoffer som uran og thorium, i Kuannersuit, sådan som 

Naalakkersuisoq for Råstoffer & Arbejdsmarked, Erik Jensen, sagde 

under borgermødet i Narsaq den 26. Januar 2019?  

2. Er det korrekt, at formanden for Naalakkersuisut under vælgermødet i 

Qaqortoq den 28. januar 2019 gav udtryk for, at udvinding af sjældne 

jordarter, inklusive radioaktive stoffer som uran og thorium, i 

Kuannersuit er ved at være næsten klar?  

3. Hvis ja til spm 2: hvor tæt er de planer som Formanden for 

Naalakkersuisut udtrykker som værende næsten klar?  

4. Er det korrekt, at Naalakkersuisut har inviteret det kinesisk-autralsk 

ejede Greenland Minerals & Energy A/S til konferencen Greenland Day, 

der afholdes i parallet med det kommende erhvervsfremstød i Canada?   

5. Hvis ja til spm 4: Vil GME A/S sætte fokus på udvinding af sjældne 

jordarter i Kringlerne eller ved Kuannersuit?  

 

 (Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 

 

Tavshed har præget emnet Kuannersuit, og en mulig udvinding af sjældne jordarter, heriblandt 

radioaktive stoffer som uran og thorium.  

 

Ovenstående spørgsmål stillet til Naalakkersuisut skal ses i den sammenhæng, hvor jeg som 

medlem af Inatsisartut efterlyser tydelige og strengente informationer fra Naalakkersuisuts side.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage.  

 

 


